

附件

有關中大工程學院及中大工程學院金融科技應用研究院

中大工程學院是本地金融科技教育界的先驅，於 2017/18 學年開辦全港第一個金融科技學士學位課程，又於 2019/20 學年開辦金融科技理學碩士課程，2022/23 學年開辦的深造文憑課程更標誌另一里程碑。該三項課程為學生提供業界所需的專業技能和實際經驗，培育新一代金融科技人才，獲銀行業及金融法定機構的大力支持。

工程學院於 2020 年成立中大工程學院金融科技應用研究院（CEFAR Academy），透過與不同政府部門、行業監管機構、商業機構和專業團體、海外大學和研究機構的合作，為中大工程學生開拓多元化的研究和實習機會，同時也為金融科技從業者提供交流平台、促進技術發展及應用。

深受業界支持，研究院已連續三年獲得大企業贊助舉辦衛星活動，成為香港金融科技周的認可活動。有別於其他學術活動，研究院每年舉辦的會議均選址於商業核心地段，以實踐研究院的抱負 — 連繫學界與商界共同建設香港及大灣區的金融科技發展。

Appendix

About CUHK's Faculty of Engineering and CEFAR Academy

A pioneer in financial technology education in Hong Kong, the Faculty launched the first undergraduate fintech programme in the 2017/18 academic year, and a Master of Science in FinTech programme in the 2019/20 academic year. The 2022/23 academic year marks another milestone, with the launch of the new Postgraduate Diploma (PgD) in FinTech. It will allow high-calibre candidates to learn core fintech skills and emerging developments, giving them the chance to explore potential careers in the FinTech sector. All programmes receive full support and high commendation from the banking industry and financial regulatory bodies.

CEFAR was established in 2020 by the Faculty with the aim of creating a new pipeline of talent for Hong Kong's rapidly emerging fintech industry. It partners with government, industry, NGOs, professional bodies and other universities and research institutes to provide research experience and internship opportunities for students.

CEFAR, with its close relationships with fintech organisations, has been sponsored to organise CUHK fintech conferences as satellite events of FinTech Week for three consecutive years. Unlike the others, the CUHK fintech conferences organised by CEFAR were off-campus, realising our mission of bringing together academia and practitioners to contributions to the fintech development of fintech in Hong Kong and the Greater Bay Area.